
 
Valtuustoaloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet 
 
KH 24.02.2025 § 62  
  

Sysmän kunnan hallintosäännön 111 §:n mukaan kunnanhallituksen 
on vuosittain maaliskuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle 
luettelo valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä 
aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole 
lopullisesti käsitellyt. Samalla on ilmoitettava mihin toimenpiteisiin 
niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi todeta mitkä aloitteista on 
käsitelty loppuun. 
 
1) 17.4.2023 jätettiin valtuustoaloite Sysmän yhteiskoulun lisätilojen 

rakentamisen selvittämiseksi ja niiden rakentamiseksi uuteen 
koulurakennukseen. 

 
Hyvinvointivaliokunta selvitti vuoden 2023 ja 2024 aikana eri 
mahdollisuuksia lisätilojen saamiseksi. Selvityksen perusteella 
Sysmän kunta hankki Tainionvirran seurakunnalta uusiksi 
lukiotiloiksi Olavin toimintakeskuksessa olevat seurakunnan tilat. 
Tilat saneerattiin ja ne otettiin lukion käyttöön kevätlukukauden 
2025 alusta lukien. Aloite on käsitelty loppuun.  

 
2) 19.6.2023 jätettiin valtuustoaloite Nuoramoisten kylän 

julistamisesta Suomen viralliseksi sahtikyläksi. 
 
Elinvoimakoordinaattori selvitti asiaa yhteistyössä kunnanjohtajan 
ja Suomen Sahtiseura ry:n kanssa kesällä 2024. Todettiin 
yhdessä, ettei nimitys Suomen virallinen sahtikylä voi olla yhden 
kunnan itsensä julistama nimitys, vaan tarvitsee jonkilaisen 
virallistamisen muidenkin kuntien, järjestöjen tai sahtitoimijoiden 
keskuudessa. Tämän sijaan annettiin tunnustus Nuoramoisten 
kylälle sahtikeskustelun yhteydessä torilla 25.7.2024 
sahtiperinteen ylläpitämisestä. Aloite on käsitelty loppuun.
  

3) 21.8.2023 jätettiin valtuustoaloite koskien joukkoliikenteen 
järjestämistä. 
 
Joukkoliikenteen hoitaminen lisättiin elinvoimakoordinaattorin 
työnkuvaan syksyllä 2023. Joukkoliikenteen kehittäminen 
aloitettiin apulaisjohtaja Tuula Vuorisen aikana siten, että kunta 
järjestää syöttöliikennettä myös Sysmä-Hartola-Sysmä välille (vt 
4 liikenne) ja palveluliikennettä hoidetaan aikaisempaan tapaan 
kutsutaksien muodossa. Lisäksi markkinaehtoinen joukkoliikenne 
toimii Heinolan ja Asikkalan/Lahden suuntaan. 
Joukkoliikenteeseen ja ylipäätään liikkumisen mahdollistamiseen 
yritetään löytää jatkuvasti uusia ratkaisuja ja kunta tukee myös 
taksien arkiyöpäivystystä. Aloite on käsitelty loppuun.  

 
4) 19.2.2024 jätettiin valtuustoaloite metsästäjätutkinnon 

ottamisesta yläkoulun valinnaisaineeksi Sysmässä. 
Koulutoimi on valmistellut metsästäjäntutkinnon ottamista 
yläkoulun valinnaisaineeksi. Kiinnostusta tutkinnon 



suorittamiseen kerhomuotoisena on selvitetty kevätlukukauden 
2024 alussa. Metsästäjäntutkinnon opinnot voidaan järjestää 
koulun kerhona tai koulukohtaisena ylimääräisenä 
valinnaisaineena, jonka oppitunnit ovat normaalin koulupäivän 
ulkopuolella. 

 
5) 18.3.2024 jätettiin valtuustoaloite luottamushenkilöiden 

matkakulukorvausta koskevan hallintosäännön kohdan 
muuttamisesta. 
 
Hallintosäännön muutokset käsiteltiin kunnanvaltuuston 
kokouksessa 18.11.2024 § 52. Aloite on käsitelty loppuun. 

 
6) 20.5.2024 jätettiin valtuustoaloite terveyden edistämisen 

määrärahan hakemisesta. 
 
Sysmän kunta ei hakenut THL:n myöntämää terveyden 
edistämisen määrärahaa vuodelle 2025, koska pienen kunnan 
mahdollisuudet saada rahoitusta ovat varsin pienet. Vuoden 
2024 hankkeisiin määrärahaa saivat Tampereen kaupunki, Lapin 
hyvinvointialue, Oulun Diakonissalaitoksen säätiö, 
Luonnonvarakeskus, yhteishakemuksella Pohjois-Karjalan 
hyvinvointialue, Pohjois-Karjalan kansanterveys ry ja Pohjois-
Karjalan Syöpäyhdistys ry sekä yhteishakemuksella Pohjanmaan 
hyvinvointialue, Vaasan ammattikorkeakoulu ja Yrkeshögskolan 
Novia. Kaikki myönteisen rahoituspäätöksen saaneet ovat suuria 
toimijoita ja niiden vaikutusalue on laaja. Tampere, Turku, 
Järvenpää, Pieksämäki ja Vantaa sekä Kuusamo ja Kalajoki 
yhdessä ovat kaupunkeja, joiden hankkeisiin THL on myöntänyt 
terveyden edistämisen määrärahaa viimeisen kolmen vuoden 
aikana, joukossa ei ole yhtään pientä kuntaa. Sysmän kunta ei 
siis hakenut THL:n terveyden edistämisen määrärahaa, koska 
pienen kunnan mahdollisuudet määrärahan saamiseen ovat 
varsin pienet. Aloite on käsitelty loppuun. 

 
7) 16.9.2024 jätettiin valtuustoaloite rantaraitin, Askon ja campingin 

uimarannan ja Suvisaaren alueen kehittämisestä kunnan 
yhteiseksi olohuoneeksi. 
 
Osallistuva budjetointi 2025 -kyselyn yksi valituista toimista on 
Askonrannan ja Suvisaaren viihtyvyyden lisääminen tuomalla 
alueelle lisää penkkejä ja pöytiä sekä maisemakeinun 
pystyttäminen Suvisaareen. Toimenpiteet toteutetaan teknisen 
toimen kautta vuoden 2025 aikana. Varattu budjetti tähän on 
8000 euroa. Lisäksi Sysmän kunta on mukana Innovatiiviset 
julkiset hankinnat kiertotaloushankkeessa yhdessä Ladecin ja 
muiden Päijät-Hämeen kuntien kanssa. Hankkeessa selvitetään 
Suvisaareen esim. lisää viihtyvyyttä lisääviä rakenteita 
kiertotalousajattelun kautta. Lisäksi rantoja ja rakenteita 
kunnostetaan säännöllisesti kunnossapitomäärärahojen 
puitteissa. Aloite on käsitelty loppuun. 
 



8) 21.10.2024 jätettiin valtuustoaloite Lummepuiston 
perusparannuksen nostamisesta ykkösprioriteetiksi päätettäessä 
taloudellisista panostuksista vuoteen 2025. 
 
Talousarviossa on varattu puistojen ja leikkipaikkojen 
kunnostukseen ja perusparannukseen 65 000 euroa. Varatusta 
summasta noin 50 000 euroa on varattu Lummepuiston ja sen 
leikkipaikkojen kunnostukseen. Aloite on käsitelty loppuun. 

 
9) 18.11.2024 jätettiin valtuustoaloite säännöllisten luokanvalvojan 

tuntien käyttöönotosta Sysmän yhtenäiskoulussa ja lukiossa. 
 

Hyvinvointivaliokunta on käsitellyt valtuustoaloitetta 
kokouksessaan 28.1.2025. Luokanvalvojan tunnit ja 
ryhmänohjaajan tuokiot ovat käytössä Sysmän Yhteiskoulussa. 
Hyvinvointivaliokunta päätti, että luokanvalvojan tunteja ja 
ryhmänohjaajan tuokioita järjestetään säännöllisesti jokaisen 
lukujärjestysjakson aikana. Aloite on käsitelty loppuun. 

 
10) 18.11.2024 jätettiin valtuustoaloite televisioiden hankkimisesta 

Sysmän terveysaseman vuodeosastolle. 
 
Kunnanhallitus päätti kokouksessaan 9.12.2024 § 277 hankkia 
televisiot, seinätelineet ja antennikaapelit terveysaseman 
vuodeosastolle. Aloite on käsitelty loppuun. 

 
11) 16.12.2024 jätettiin valtuustoaloite varhaiskasvatuksen 

maksuttomuudesta. 
 
Hyvinvointivaliokunta on käsittellyt valtuustoaloitetta 
kokouksessaan 28.1.2025. Asian valmistelua jatketaan. 

 
12) 16.12.2024 jätettiin valtuustoaloite, ettei kokousten videointia 

keskeytettäisi kokoustaukojen ajaksi. 
 
Kunnanhallitus päätti kokouksessaan 30.12.2024 § 301, että 
valtuuston kokousten videointia ei keskeytetä kokoustaukojen 
ajaksi. Aloite on käsitelty loppuun. 

 
Valmistelija Nimi: Tuula Mäkinen 
 Tehtävänimike: hallintojohtaja 
 Puh: 044 713 4505 
 Email: etunimi.sukunimi@sysma.fi 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Kunnanhallitus merkitsee valtuustoaloitteet ja niiden johdosta 

suoritetut toimenpiteet tietoonsa saatetuksi sekä esittää niitä 
edelleen valtuustolle tiedoksi. 
 

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti ehdotuksen. 
 
 
KV 17.03.2025 § 15    



17/00.01.01.03/2025    
 
  
Päätösehdotus Kunnanvaltuusto merkitsee valtuustoaloitteet ja niiden johdosta 

suoritetut toimenpiteet tietoonsa saatetuksi. 
 

Päätös Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti ehdotuksen. 
 
 
 
 


